

## Beredningsgruppen den 18 januari 2018

**Tid & plats:** torsdag 18 januari kl. 9.15  
Storsthlm Fatburen Plan 5 Södermalmsallén 36, Stockholm

**Närvarande ledamöter:**

Joakim Lücke	Stockholm Vatten AB
Carl Rolff	Östersjöcentrum/ SU
Linda Taberman	Käppalaförbundet
Birgitta Held-Paulie	Nacka kommun
Olle Hjerne	Svensk Kärnbränslehantering AB
Jakob Walve	DEEP/ Stockholm Universitet
Ulf Mohlander	Stockholms miljöförvaltning
Christina Berglind	Länsstyrelsen i Stockholms län

**Frånvarande ledamöter:**

Birgitta Andersson	Länsstyrelsen Sörmland
Malin Berglind	Länsstyrelsen Uppsala
Emil Ryden	Balticsea 2020

**Kansliet** Frida Eik Kvarnström förbundssekreterare SKVVF

**Justerare**

*Birgitta Held Paulie*      *Jakob Walve*  
Birgitta Held Paulie      Jakob Walve

## PROTOKOLL

### § 1

#### **Sammanträdet öppnas**

Förbundssekreteraren öppnar mötet och hälsar välkommen.

### § 2

#### **Ordförande, sekreterare, justering av dagens protokoll samt godkännande av att dagens protokoll får läggas ut på hemsidan**

Till ordförande samt sekreterare väljs Frida Eik Kvarnström. Jakob samt Birgitta accepterar att vara justerare till dagens protokoll.

### § 3

#### **Godkännande av föredragningslistan**

Godkänns.

### § 4

#### **Presentation och läge**

Vid presentationsrundan meddelar Ulf Mohlander att han kommer

avsluta sin tjänst om 6 månader. Tillfället tas i akt att diskutera vikten av att man i ett tidigt stadie börjar sondera efter en ersättare till beredningsgruppen från Stockholms miljöförvaltning.

### § 5

#### **LOVA ansökan**

Ulf Mohlander och f.d. förbundssekreteraren för SKVVF arbetade våren 2017 med att slutföra ansökan om projektmedel från Landstingets miljöanslag samt från LOVA. Kompletteringar behövdes göras till ansökan men med f.d. förbundssekreterarens avslut av tjänst blev kompletteringarna inte färdigställda. Kompletteringarna som skulle göras var främst att få på plats ett intygande från delaktiga kommuner i projektet om kostnaderna. Christina och Ulf kommer efter sammanträdet att skicka alla dokument kopplat till ansökningsprocessen till förbundssekreteraren som sammanställer.

Gruppen diskuterar Miljösamverkan Stockholms Län (MSL) och om denna kan vara en möjlig aktör att ha med i arbetet för fortsättningen av ansökan om medel för det aktuella projektet. Kontakt tas med MSL så snart det är lämpligt.

Christina berättar att det finns nya förutsättningar för ansökningarna om LOVA medel, främst att det avsätts mer medel (75 mil till 135 mil). LONA bidraget för våtmarkssidan har även det höjts. Nytt ansökningsdatum 10 april. 30 november är ansökningsdatumet satt för LOVA medel. Dessutom är det möjligt att särskilda medel kommer anslås till Länsstyrelserna för arbete med åtgärdsprogram.

Eftersom så många påverkar samma vattenförekomster är en samordning betydelsefull för kommunerna för att få till kostnadseffektiva åtgärdsprogram. Beredningsgruppen vill att SKVVF fortsätter på ansökan som har lämnats in tidigare och får denna förankrad hos förvaltningschefer i kommunerna.

## § 6

### **Samverkan med Interreg. Central Baltic-projektet SEBASED**

Jakob Walve informerar om projektet som startar i mars 2018. Huvudsökande är forskare från Finland och projektet handlar bland annat om mäger (restprodukt från kalkbrytning) som kan användas för att binda fosfor.

Projektägare önskar försöksområde i Stockholms skärgård. Diskussion kring var det skulle det vara lämpligt. Något ställe där man kan visa på fosforhalter som stiger och sänks. Farstaviken kan vara intressant. Diskussionen kommer fortsätta utanför sammanträdet.

## § 7

### **Rapport 2018**

Jakob berättar om provtagningsbåten och bakgrunden. Förbundssekreteraren meddelar att uppköpet av båten är i ordning och klart. Frida kontaktar journalisten som önskade följa med 2017 och tar reda på eventuell logistik som behöver ordnas i samråd med Jakob. Provtagningarna ska utföras från fredag v.28 t.o.m. v. 29, samt från fredag v. 32 t.o.m v.33.

Länk till artikeln om fosfor i innerskärgården, med status som öppet, citerbart "discussion paper". Publicering i slutlig form bör bli i mars-april. Kan laddas hem som pdf därifrån.

<https://www.biogeosciences-discuss.net/bg-2017-496/#discussion>

**§ 8**

**Kontaktombudsmöten och tema**

LÅP-ansökan borde presenteras. Ulf kontaktar Juha Salonsaari om medverkan. Även Sven Blomqvists medverkan i projektet SEABASED är av intresse och Jakob kontaktar honom för att ta reda på möjligheterna att presentera denna.

**Beslut:**

Förstahandsdatum för kontaktombudsmöte är torsdag 26/4 och alternativt datum är 4/5.

**§ 9**

**Föreläsare på förbundsstämman**

Carl kollar Björnöfjärden-projektet och om inte så kollar Jakob med Svens Blomqvist om möjlighet att hålla en presentation.

**§10**

**Hemsidan -Engelsk version**

Behovet och prioritering av att få en engelsk version på plats är inte brådskande enligt beredningsgruppen. Det finns dock andra saker på hemsidan som behöver åtgärdas tex. miljöanalysdelen. Jakob gör akuta ändringar samt kontaktar företaget Azote som bistår med uppdatering.

**§11**

**Övrig punkt**

Ulf lyfter vikten av att se till ändringar av stadgarna.

Det skulle göras en utredning kopplat till ändringar i stadgarna och en undersökning bör göras om var i processen utredningen befinner sig nu. En extra stämma bör utlysas innan förbundsstämman.

**§12**

**Flytt av nästa möte. Nästa mötestid och mötet avslutas.**

Nästa sammanträde flyttas till den 5/3 kl. 9.15. Sammanträdet den 27/2 utgår.